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Bättre dialog med funktionshinder- och 
pensionärsrådet

Svar på skrivelse av Ahmed Sharaf Abdi m.fl. (V)

Förslag till beslut
Skrivelsen besvaras med förvaltningens tjänsteutlåtande.

Sammanfattning
Vänsterpartiet har till nämnden inkommit med skrivelse daterad 
2020-10-29 gällande dialog med mellan nämndens ledamöter och 
nämndens funktionshinderråd samt pensionärsråd. 

Stadsdelsnämndens pensionärsråd följer de instruktioner som 
upprättats för stadsdelsnämndernas pensionärsråd Kfs 2004:12. 
Stadsdelsnämndens funktionshinderråd följer de instruktioner som 
upprättats för kommunstyrelsens funktionshinderråd Kfs 2015:08, 
detta då en särskild instruktion för stadsdelsnämndernas 
funktionshinderråd inte finns. Utifrån rådande samhällssituation 
med covid-19 under år 2020, har råden under detta år inte träffat 
nämnden. För 2021 planeras att de båda råden gemensamt träffar 
nämndens ledamöter i juni och presidiet i december. Detta då 
många frågor är gemensamma och funktionshinderrådet har i 
dagsläget endast fyra ledamöter. 

Ärendets beredning
Ärendet har beretts inom avdelningen för äldreomsorg, 
funktionsnedsättning och socialpsykiatri.

Ärende
Vänsterpartiet har till nämnden inkommit med skrivelse daterad 
2020-10-29 gällande dialog med nämndens funktionshinderråd samt 
pensionärsråd. 

De frågor som ställs i skrivelsen är: 
 Kommer förvaltningen att planera in några träffar med råden 
tillsammans med nämndens ledamöter under 2021? 
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 Kan förvaltningen ta initiativ till regelbundna och flera träffar 
för att på ett bättre sätt ta tillvara rådens kunskap i sina respektive 
områden? 
Skrivelsen bifogas

Synpunkter och förslag
Skrivelsen besvaras med förvaltningens tjänsteutlåtande.

Stadsdelsnämndens pensionärsråd följer de instruktioner som 
upprättats för stadsdelsnämndernas pensionärsråd Kfs 2004:12. 
Rådet sammanträder minst 6 gånger per år, varav minst ett 
tillsammans med stadsdelsnämndens presidium.

Stadsdelsnämndens funktionshinderråd följer de instruktioner som 
upprättats för kommunstyrelsens funktionshinderråd Kfs 2015:08, 
detta då en särskild instruktion för stadsdelsnämndernas 
funktionshinderråd inte finns. Rådet ska ha gemensamt 
sammanträde med nämnden minst en gång årligen och med 
nämndens presidium ytterligare minst en gång.

De senaste åren har pensionärsrådet och funktionshinderrådet i 
Rinkeby-Kista träffat såväl nämnden som presidiet vid 
gemensamma möten. Vanligtvis sker dessa möten i slutet av varje 
termin. Utifrån rådande samhällssituation med covid-19 under år 
2020, har råden under detta år inte träffat nämnden. 

För 2021 planeras att råden träffar nämndens ledamöter i juni och 
presidiet i december. Även för 2021 planeras gemensamma möten 
för de båda råden med nämnden och presidiet då många frågor är 
gemensamma. Råden ges möjlighet att ta del av och inkomma med 
synpunkter i förvaltningens bearbetning av remisser som kan 
komma att beröra intresse området äldre respektive personer med 
funktionsnedsättning eller psykisk ohälsa. Råden välkomnar 
ytterligare dialog med nämnden i de fall nämnden vill ta del av 
råden kompetens i sakfrågor gällande målgrupperna.

Fler gemensamma träffar planeras inte för nämnden och råden 
2021. I dagsläget planeras digitala möten för pensionärsrådet utifrån 
rådande smittskyddsläge. Funktionshinderrådet har valt att avstå 
ifrån att använda denna lösning för sina möten då denna lösning inte 
fungerar för alla ledamöter. Nämndens ledamöter är välkomna att 
delta vid de möten som råden genomför. Vanligtvis brukar 
ledamöter från de båda råden delta vid nämndens sammanträden 
men då dessa ej varit öppna under större delen av 2020 utifrån 
covid-19, har fysisk närvaro ej varit möjlig. 
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Jämställdhetsanalys
Nämndens råd ska representera både kvinnor och män men även 
andra viktiga olikheter i befolkningen. 

Till nämndens pensionärsråd som väljs på ett år, har 2021 
nominerats tre män och sju kvinnor. De nominerade bor fördelat 
över hela stadsdelsområdet. Ingen av de nominerade är av utländsk 
härkomst, de representerar tre olika pensionärsorganisationer. 
Nämnden bör verka för en mer överensstämmande representation i 
pensionärsrådet utifrån stadsdelsområdets äldre befolkning.

Nämndens funktionshinderråd tillsätts för fyra år och nomineras av 
Funktionsrätt Stockholm. Rådet består av två kvinnor och två män 
som representerar fyra olika funktionshinderorganisationer. De bor i 
olika delar av stadsdelsområdet, en person är av utländsk härkomst. 
Funktionshinderrådet har en hög medelålder som ej är representativ 
för den målgrupp man representerar. Två ledamöter sitter även i 
Spånga-Tensta funktionshinderråd. Sedan flera år tillbaka har 
funktionshinderrådet ett flertal vakanser liksom i flertalet av stadens 
funktionshinderråd. I staden pågår en översyn av 
funktionshinderrådens organisation. Arbetet har dragit ut på tiden 
men ett förslag har presenterats och förvaltningen ser fram emot en 
förändring som bättre kan bevaka målgruppens intressen. 

Susanne Leinsköld Ingrid Brännström
stadsdelsdirektör avdelningschef
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